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Přejme si, aby v nás na dlouho zůstaly

neopakovatelné slavnostní chvíle roku 2010.
Buďme za ně moc vděčni, stejně jako za chvíle

společné práce, napětí a odhodlání.

Přejme si, ať nás i nadále provází zdraví, štěstí a

spokojenost z věcí, kterými se obklopujeme a činů,

které se nám podaří uskutečnit.

Děkujeme za krásné zážitky roku 2010 a těšíme se

na jejich pokračování v roce dalším.
Zastupitelstvo obce Ratměřice

Jak neusnout na vavřínech?
Čeká nás rok 2011- doba, kdy si ještě budeme

vychutnávat titul Vesnice roku 2010, ale i čas, kdy

se začneme připravovat na návštěvu hodnotitelské

komise evropské soutěže vesnic. Takže bychom

měli lovit nové nápady na prezentaci, oprašovat

cizí jazyky a píglovat obec ©.
Vedle těchto příprav nás čeká také započatá práce

na územním plánu obce. Jsme rádi, že se na první

schůzce k jeho zadání sešlo mnoho z vás, což je dobrý předpoklad k tomu, abychom nic nezanedbali a

společně vytvořili opravdu funkční koncepční dokument obce.

Všechno naše počínání je přece o tom, jak dokážeme spolupracovat s druhými a my jsme rádi, že se stále

objevují nové možnosti spolupráce. Jedna z nich je podložena Partnerskou smlouvou mezi Obcí

Ratměřice a vlastníkem ratměřického zámeckého areálu- firmou Astron group, s.r.o. a týká se projektu

Zámek Ratměřice - rekonstrukce kulturní památky pro cestovní ruch. Jak název říká, měl by v zámku

vzniknout hotel a obec by měla s majitelem spolupracovat při prezentaci a propagaci projektu,

spoluorganizování společenských a kulturních akcí vareálu zámku a současném využívání

rekonstruované infrastruktury v souvislosti s těmito akcemi (ubytování, konferenční prostory, stravování,

catering). Do ratměřické naučné stezky by měl být začleněn zámecký areál a obec by měla mít možnost

využívat rekonstruovaných prostor zámku pro obecní události a aktivity, např. pro obřadní síň, vítání

občánků, komunitní setkání či mimořádná zasedání zastupitelstva obce. Věřme, že projekt bude finančně

podpořen z OP Cestovní ruch a zámek dostane co nejdříve novou tvář i využití.

Nové povinnosti při provozu komínů: Od 1. 1. 2011 vstupuje v platnost nařízení vlády 91/2010 o
podmínkách požární bezpečnosti při provozu komínů, kouřovodů a spotřebičů paliv. Pro majitele
nemovitostí se tak zvyšují povinnosti při kontrolách, čištěních a revizích spalinových cest. Při výkonu
spotřebiče paliv do 50 kW jsou stanoveny lhůty pro čištění komínů takto:
Pevná paliva: čištění 3x (u sezónního provozu 2x), kontrola lx, výběr tuhých částí a kondenzátu lx
Kapalná paliva: čištění 3x, kontrola lx, výběr tuhých částí a kondenzátu lx
Plynná paliva: čištění lx, kontrola lx, výběr tuhých částí a kondenzátu lx
Obecní úřad eviduje zájemce o čištění a kontroly komínů a po jejich shromáždění do 30. 1. 2011 bude
kontaktovat kominíka Petra Kříže (tel. 603837321), který tyto služby provádí ve Voticích a okolí.



Z ratměřické kroniky
Už vás ubíjí letošní přívaly sněhu? Zapadané cesty vám komplikují život? Tak příliš
nefňukejte a přečtěte si úryvek z ratměřické obecní kronikYJ ve kterém kronikář Josef
Pěkný zaznamenal průběh zimy na přelomu let 1928 a 1929.

Zima roku 1928 - 1929 byLa veLmi přísná. NapadLo sněhu průměrně v rovlne měřeno na půL
metru. V úvaLech neb v místechJ kde se sníh větrem hnaný zadržovaLJ ho byLo na metr i
víceJ kterýž stav byL takřka udržován. Po úbytku vždy znovu napadaL. Přitom byLy kruté
mrazy až 35 stuptiů, tak že promrzaLy i zdi 66 cm siLné ve světnici, kde se topiLo, a
stěny v některých byLy pokryty jinovatkou. ChLévy se chrániLy před zimou tím, že se ke
zdím přikLádaLa sLáma neb hnůj, aby se brániLo promr zárii , Z promrzLých stěn se pak
omítka sypaLa jako písek. Zajímavé byLy cestičky proházené po návsi, které vypadat.y,
jako by byLy ohrazené zdmi od každé chaLupy. Sníh na siLnici od křížku k Habrovce byL
prohazováním navršen až do koruny stromů, takže zajíci pohodLně větve v korunách
ohLodávaLy. Jinak na zvěř napadením sněhu přišLa pohroma, protože se nemohL i dostat
k půdě a sehnat potravu. Při zvhLnutí sněhu odstraňovaLi Lidé sníh ze střech, aby váha
sněhu střechu nepoškodiLa. Tak se aLe staLo ke konci února 1929, že při shazování sněhu
se vazba střechy na stodoLe Františka PoLáka čp. 18 pohnuLa a propadLa. Dohadováno byLo
o tom, že sházením sněhu na jedné straně se tLak z druhé strany zvýšiL a tím, že tLak
ze sházené půLky střechy nebyl., vazba povoLiLa. Tím samým způsobem se ušinuLa střecha
na domku Josefa Pěkného čp. 26 a na obytném stavení Josefa Pěkného čp. 9. Při posLedně
jmenovaných byLa střecha podpěry zadržena. Všichni utrpěLi citeLnou škodu.

Tak dou+ejme , že zima let 213113a 21311 nás pozlobí pouze bohatou sněhovou nadílkou a
nepřinese jiné katastrofy.

Jak bude vypadat jarní část fotbalové sezóny 2010/2011?

Haldy zeminy obklopující sportovní areál dokumentují průběh I. etapy přestavby fotbalového hřiště TJ
Svoboda Ratměřice. Proběhla v letních měsících roku 2010 a podařilo se při ní bez velkých komplikací
vyhloubit polovinu nové hrací plochy. Práce to nebyla snadná kvůli velkému výškovému rozdílu v terénu
(jen na stávajícím hřišti je rozdíl mezi praporkem u antuky a horním praporkem u silnice na Jankov rozdíl
2,75 metru!), takže se muselo hrabat až 3 metry hluboko. Naštěstí pracovníci firmy DB-VS, kteří akci
prováděli, nenarazili na kamenné podloží a mohli tak nový plac dobře srovnat a předat podle daných
termínů. Pod ním bylo vystavěno odvodnění pomocí drenážních trubek a připraveno nové zavlažování.

Dokončení celého projektu proběhne v roce 2011 a bude na něj použita miliónová dotace z MMR za
vítězství v soutěži Vesnice roku 2010. Spolu se spoluúčastí obce se náklady vyšplhají na 1 250000 Kč a za
ně bude srovnána druhá polovina hřiště, pod ní opět vznikne drenážové odvodnění a zavlažovací systém
potrubí. Obě poloviny budou napojeny a finální tvar dostane celý areál. Bude upravena plocha na budoucí
multifunkční hřiště i hromada zeminy. Za novými brankami vznikne záchytná síť a zázemí hřiště dostane
nové střídačky a lavičky.

Fanoušky ratměřické kopané bude jistě zajímat, že všechna mužstva odehrají mistrovské zápasy v jarní
části soutěže v Budeníně. Snad bude tamní hřiště našim hráčům dobrým domácím prostředím, aby zejména
A mužstvo potvrdilo své skvělé podzimní výsledky a my jsme mohli zahájit provoz nového hřiště ve druhé
fotbalové třídě! Doufáme, že v tomto snažení podpoříte naše hráče i funkcionáře během jarní části sezony
201012011.

Důležitá telefonní čísla
Nový kontakt na Policii ČR- obvodní oddělení Votice: tel.č. 974871 760, fax 317 812275
Dopravní nehody Benešov: 974871 261
Městská policie Votice: 317 812 049, 775 683 296, 775 683 297, 775 683 298



Kulturní kalendář aneb zimní společenské radovánky

24. 12. Štědrovečerní setkání v kostele sv. Havla od 16 hodin
29. 12. Vánoční koncert Podblanického sboru a orchestru v sále hospody U Nás od 19 hodin
31. 12. Silvestrovský mejdan a vítání nového roku v sále hospody U Nás od 19 hodin
7. 1. Myslivecký ples s kapelou Mejdanka
5. 2. Sportovní ples s kapelou Akord
5. 3. Masopustní merenda s Ratmírovou potulnou divadelní společností
12. 3. Hasičský ples s kapelou Profil

Vyhrané peníze půjdou i do Skrýšova a Hrzína

Milion korun, který obec získala za vítězství ve středočeském kole soutěže Vesnice roku 2010 bude

spolu se spoluúčastí obce ve výši 250 000 Kč investován do infrastruktury osad Skrýšov a Hrzín.

Ve Skrýšově bude za polovinu této částky (tj. 625000 Kč) opraveno cca 2000 m2 místních komunikací od

křížku na Strubech směrem do vsi. Nejlepší cenovou nabídku na asfaltérské práce předložila firma BES.

V Hrzíně by se za stejnou částku měl dočkat opravy a rozšíření propustek pod cestou pod hrází

návesního rybníka a cesta by měla být zpevněna. Další částí akce Rekonstrukce veřejného prostranství

v Hrzíně bude vyčištění a prohloubení odvodňovacích příkopů podél silnice ve spodní části obce a oprava

vnějšího pláště (střecha a vnější omítky) hasičské zbrojnice. Akce budou realizovány během roku 2011.

Ratměřice ve vřavě třicetileté války

22. října vystupovali na ratměřické návsi členové o.s. Šelmberští dvořané. Jejich vystoupení se
divákům líbila a ve vzájemné debatě padl návrh uspořádat akci, která by se tématicky dotýkala
nejkrvavější události obecních dějin - Bitvy u Jankova roku 1645. Netrvalo dlouho a další impuls přišel
od Umělecké agentury Jaroslava Pelíška, která se účastní podobných akcí po celé Evropě a úzce
spolupracuje s Posázaví o.p.s .. Začal tak vznikat projekt, který by měl využít fenoménu Bitvy u
Jankova ke zvýšení povědomí o území a zvýšení návštěvnosti regionu. Jaké jsou jeho konkrétní obrysy?

O víkendu 11. a 12. června 2011 by mohlo být na louce mezi hřbitovem a Jordánkem vyrůst dobové
ležení 60 až 100 vojáků, ve kterém by probíhal program pro diváky- tj. ukázky prostého života vojáka
a bojového výcviku či adaptace bojových scén. Zároveň by formou experimentální archeologie začalo
vznikat dělostřelecké postavení jako zárodek budoucího polního opevnění. Součástí akce by byly také
ukázky řemesel, jarmark, trh a odborné semináře pro veřejnost.

Uvědomujeme si, že uspořádat takovou akci nelze bez podpory veřejnosti a samozřejmě vlastníků
dotčených pozemků. Co říkáte, vyplatí se vrhnout energii tímto směrem a pro Ratměřice vytvořit
takovouto akci nadregionálního charakteru? Určitě bude ještě čas na diskuzi, a proto se nebojte přijít se
svým názorem nebo nápadem.

Ratmírova potulná divadelní společnost hraje pro vás:

2008: Rok na vsi sedláka Oneše

2009: Kterak sedlák Oneš a továrník Bobeš zakládali sbor

2009: Oneš revizorem

2010: Ratmírovská odyssea aneb Kterak sedlák Oneš založil

ves2010: Třicetiletá válka aneb Kterak sedlák Oneš zachránil ves
2011: ??? (nenechte si ujít masopustní představení, neznámý

autor opět chystá nezapomenutelný a vypečený kus)



Silvestrovský kvíz aneb jak to opravdu je?

Toto luxusní WC používá:

a) polní maršál Gotz

b) sedlák Oneš

c) velitel SDH Ratměřice

Zmiják se válí na zemi protože:

a) slavil

b) čeká, že se bude pískat trestňák

c) přestal ovládat svůj pytel

Tento snímek byl pořízen:

a) na karnevalu klientů ICSS

b) při natáčení filmu Bohové musí být šílení 3

c) na rodinné oslavě u starosty obce

A na závěr skandální odhalení:

Redakce Ratmíra má JlZ dlouho
podez ř en í , že obecní kasa zeje
prázdnotou. Po usilovném hledání se
nám podařilo zjistitJ kam směřovaly
pohřešované miliony. Hledejte je
v hotelu na Staroměstském náměstí
v PrazeJ který společně zakoupili
starosta s místostarostkou obce!

HOTEL ČERNÁ LIŠKA

Pokud jste odpověděli na všechny otázky c) jste dobrý znalec života v Ratměřicich a postupujete do druhého kola kvízu, které se bude konat
během silvestrovského mejdanu 31. 12. Podotýkáme, že účast je na vlastní nebezpečí a pouze pro starší 18-ti let. PF2011


